
Referat – SAKS subspecialemøde og generalforsamling 
DOS Kongressen, november 2023, Scandic Falconer 
 
 
SAKS generalforsamling 15. november 2023 kl 15.30 
 

Alle medlemmer indkaldt i henhold til vedtægterne til SAKS årlige Generalforsamling i 
forbindelse med DOS´ årsmøde på Scandic Falkoner. 

1. Velkomst 
Ole byder velkommen 
 

2. Valg af dirigent 
Bjarne Mygind-Klavsen (AUH) vælges 
 

3. Valg af referent 
Morten Lykke Olesen (RHH) vælges 

 
4. Formandens beretning 

Ole Gade Sørensen orienterede (se særskilt formandsberetning på hjemmesiden). 
138 medlemmer. 8 meldt ud. 3 meldt ind. Faldende medlemstal. 

 
Ingen har ansøgt om Det Nationale Fellowship. 
Arthrex sponsorerer fortsat Det Internationale Fellowship (Jeppe Staghøj har fortsat til 
gode at komme afsted – satser på at komme afsted i 2024). 
For en gangs skyld er der blevet uddelt et legat i 2023. Prof. Martin Lind er blevet tildelt 
legat til ophold på Mayo Clinic og Fowler Kennedy Clinic i Canada. 

 
Ole berører specialeplanen. Eneste ændring er at PAO pt’er kan opereres på Bispebjerg. 
Behandlingsrådet: Analyse 1, 2024 bliver også præsenteret. Må vi fremover artroskopere 
pt’er over 40 år? 
DOS har spurgt SAKS om de vil indstille en formand. 

 
Der var ingen kommentarer til formandens beretning. 

 
5. ACL- og Hofteartroskopi-databaserne 

Martin Lind orienterede fra ACL-registeret.  
Gør status for aktiviteten efter corona. Vi er nu tilbage på niveau for ACLr som før corona. 
Brugen af hamstring grafter er fortsat aftagende, men er stadig den mest brugte. Brugen 
af quadriceps graft vinder fortsat frem. 



Vi bruger flere regulerbare loops som fiksationsmetode.  
Revisionsraten efter 2 år for ACL ligger omkring 1,5%. Komplethedsgraden falder fortsat. 
Registrering kirurgi: 78%. 1 års kontrol 58%. Vi ligger lavere end nabolandene – der 
arbejdes på et automatiseret system via de enkelte sygehuses EPJ systemer.  
GDPR-reglerne udfordrer denne udvikling, men DKRR er tæt på godkendelse. 
 
Bent Lund orienterede fra hofteartroskopiregisteret. 
14 klinikker indrapporterer til DHAR. Hofteregisteret har også udfordringer med 
komplethedsgraden. Pre: 57%. 1 års 52%. 
10 års PROM-data præsenteres. 
Der var ingen kommentarer eller spørgsmål. 
 
 

6. Aflæggelse af regnskab 
Otto Kramer var intern revisor. Der var et overskud igen i år (28.427 kr). 
Ingen kommentarer. 
Godkendes 
 

7. Næste års budget. 
Indtægter 538.000kr. Større udgifter 584.500 (gr. større udgifter til legater/fellowships som 
nu er SAKS finansieret). Regner med underskud på 46.500. 
Egenkapital 650.000 kr. 
Det foreslåes fra forsamlingen at der ikke reguleres på medlemsgebyr og 
firmamedlemsgebyr. 
Godkendes. 
 

8. Fastsættelse af kontingent 
Der blev lagt op til et fortsat kontingent på 400 kr, som blev vedtaget uden kommentarer. 

 
9. Valg til bestyrelsen  
 

Anders Boesen går af efter 6 år i bestyrelsen. Takkes for sit store bidrag gennem årene. 
Simone Rechter er på valg og er villig til genvalg. Genvælges 
Sinan Said er på valg og er villig til genvalg. Genvælges 
Roland Knudsen er på valg og er villig til genvalg. Genvælges 
Morten Lykke er på valg og er villig til genvalg. Genvælges 

  
Bestyrelsen indstiller følgende: 
Annika Winther opstiller og vælges ind. 

 
10. Valg af intern revisor 

Otte Kraemer fortsætter endnu en periode. 



 
11. Indkomne forslag. 
Ingen indkomne forslag. 
12. Eventuelt 
Intet til eventuelt. 

 

 

 

 


